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Zápis č. 3/2024–27 

 

Předmět 3. zasedání Akademického senátu Vysoké školy ekonomické v Praze (AS VŠE) 

Datum 23. 9. 2024 

Místo VŠE v Praze, zasedací místnost rektora NB169 (zasedání svoláno v hybridní formě) 

Přítomni FFÚ: Borovička (do 16:21), Hubáčková (do 16:21), Marek, Zelenka (do 14:25) 

FMV: Bič (od 13:11), Čapková, Peterková, Garip 

FPH: Dostálová (do 16:15), Pavelka, Reml (do 16:13), Svobodová (do 14:25),     

   Stříteský (do 14:38) 

FIS: Fales (do 16:22), Helman (do 16:14), Potančok, Zouhar (do 16:13)  

NF: Mičáň (do 16:21), Němec, Ševčíková, Váňa, Vondráček 

FM: Cirhanová, Lejčková, Míková, Pažitný (do 14:39)  

Jiné: Fliedrová (do 13:44) 

Nepřítomni Omluveni: Grácová, Vančurová, Závodný Pospíšil 

Neomluveni: Mikulenka 

Hosté Dvořák (rektor), Hnát (prorektor), Machková (prorektorka), Nidl (ředitel Centra 

informatiky VŠE), Nekovář (předseda Správní rady VŠE), Novotný (prorektor), Tóth 

(kancléř), Zouhar (kvestor), Andreisová (předsedkyně Etické komise VŠE), Ševčík 

(proděkan NF), Macháčková (mluvčí VŠE) a další. 

Předsedali Pavelka (předseda) 

Čas jednání 13:06–16:23 

Program 1. Zahájení, prezence, program 

 2. Změna Statutu VŠE 

 3. Etický kodex jako vnitřní předpis 

 4. Jednací řád Etické komise VŠE jako vnitřní předpis 

 5. Změna Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 

činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 

VŠE v Praze 

 6. Stanovisko rektora k podnětu na Etickou komisi 

 7. Různé 

 

1. Zahájení, prezence, program 

Čas: 13:06–13:17 

Průběh: Proběhla prezence všech senátorů – přítomných prezenčně, tak online v systému MS 

TEAMS. Nikdo neměl připomínky k navrženému programu.   
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Výsledek: Program zasedání byl schválen dle pozvánky. 

Hlasování č. 3.1 (o programu zasedání AS VŠE) 

Textace:  „AS VŠE schvaluje program zasedání dle pozvánky“ 

Začátek: 13:12 

Přítomni: 27 

Pro: 26 

Proti: 0 

Zdrželi se: 1 

Nehlasovali: 0 

Výsledek:  Program byl schválen. 

2. Změna Statutu VŠE 

Čas: 13:18–13:37 

Průběh: Předsedající požádal rektora o představení bodu. Poté požádal předsedající předsedu 

Legislativní komise, který představil závěr komise, k tomuto a dalším bodům. Následně 

prezentoval svůj názor senátor Vondráček. Dále se do diskuze zapojil senátor Helman 

s dotazem na senátora Vondráčka, který poté odpověděl.    

Výsledek: AS VŠE 

• Zrušuje své usnesení ze dne 26.6.2024 

• Schvaluje změnu Statutu VŠE 

Hlasování č. 3.2 (o usnesení AS VŠE) 

Textace:  „AS VŠE zrušuje svoje usnesení ze dne 26. 6. 2024, ve kterém AS VŠE schválil 

změnu Statutu VŠE, Etický kodex VŠE jako vnitřní předpis VŠE a Jednací řád 

Etické komise VŠE jako vnitřní předpis VŠE“ 

Začátek: 13:32 

Přítomni: 27 

Pro: 22 

Proti: 1 

Zdrželi se: 3 

Nehlasovali: 1 

Výsledek:  Usnesení bylo přijato. 
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Hlasování č. 3.3 (o usnesení AS VŠE) 

Textace:  „AS VŠE schvaluje změnu Statutu VŠE dle návrhu.“ 

Začátek: 13:35 

Přítomni: 27 

Pro: 22 

Proti: 2 

Zdrželi se: 2 

Nehlasovali: 1 

Výsledek:  Usnesení bylo přijato. 

 

3. Etický kodex jako vnitřní předpis 

Čas: 13:37–13:43 

Průběh: Předsedající uvedl, že diskuze byla vedena v rámci diskuze k druhému bodu programu. 

Rektor krátce upozornil na změny v materiálu oproti verzi z června. Stanovisko 

Legislativní komise představil její předseda.  

Výsledek: AS VŠE schvaluje:  

• Etický kodex jako vnitřní předpis VŠE 

. 

Hlasování č. 3.4 (o usnesení AS VŠE) 

Textace:  „AS VŠE schvaluje Etický kodex VŠE dle návrhu jako vnitřní předpis VŠE.“ 

Začátek: 13:40 

Přítomni: 27 

Pro: 23 

Proti: 3 

Zdrželi se: 1 

Nehlasovali: 0 

Výsledek:  Usnesení bylo přijato. 

4. Jednací řád Etické komise VŠE jako vnitřní předpis 

Čas: 13: 44 –14:05 

Průběh: Materiál představil rektor VŠE.  Následně v diskuzi položil otázky senátor Vondráček, 

na které odpověděl rektor. Vystoupili také senátoři Helman, Váňa, Borovička, Pavelka 

a opětovně senátor Vondráček. Po hlasování vystoupil rektor a prorektorka Machková. 

Výsledek: AS VŠE schvaluje:   

• Jednací řád Etické komise VŠE jako vnitřní předpis  
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Hlasování č. 3.5 (o usnesení AS VŠE) 

Textace:  „AS VŠE schvaluje Jednací řád Etické komise VŠE dle návrhu jako vnitřní předpis 

VŠE.“ 

Začátek: 13:58 

Přítomni: 26 

Pro: 20 

Proti: 4 

Zdrželi se: 2 

Nehlasovali: 0 

Výsledek:  Usnesení bylo přijato. 

5. Změna Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 

souvisejících činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 

souvisejících činností VŠE v Praze 

Čas: 14:06–16:24 

Průběh: Předsedající požádal pana prorektora Hnáta k představení materiálu. Stanovisko 

Legislativní komise představil její předseda. Stanovisko Studijní a pedagogické komise 

představila její předsedkyně. V diskuzi vystoupil senátor Borovička, Helman a Pavelka. 

K diskuzi se vyjádřil prorektor Hnát a rektor Dvořák.  

Výsledek: AS VŠE schvaluje změnu pravidel  

Hlasování č. 3.6 (o usnesení AS VŠE) 

Textace:  „AS VŠE schvaluje změnu Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí 

a s nimi souvisejících činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s 

nimi souvisejících činností VŠE v Praze.“ 

Začátek: 14:22 

Přítomni: 26 

Pro: 23 

Proti: 0 

Zdrželi se: 3 

Nehlasovali: 0 

Výsledek:  Usnesení bylo přijato. 

6. Stanovisko rektora k podnětu na Etickou komisi 

Čas: 14:24–15:20 

Průběh: Předsedající požádal rektora o představení materiálu. Předseda Legislativní komise 

seznámil s názorem této komise. V diskuzi vystoupil senátor Vondráček, rektor Dvořák, 

kancléř Tóth, senátoři Helman, Váňa, Zouhar a Marek. Senátor Helman navrhl dvě 
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usnesení, o kterých nebylo hlasováno, neboť Senát VŠE předtím schválil usnesení dříve 

navržené rektorem. 

Výsledek: AS VŠE souhlasí s postupem a závěry rektora. 

Hlasování č. 3.6 (o usnesení AS VŠE) 

Textace:  „AS VŠE souhlasí s postupem rektora i jeho závěry ve věci předloženého podnětu 

na Etickou komisi.“ 

Začátek: 15:19 

Přítomni: 22 

Pro: 13 

Proti: 2 

Zdrželi se: 7 

Nehlasovali: 0 

Výsledek:  Usnesení bylo přijato. 

 

7. Různé 

Čas: 15:20 

Průběh:  1. Předsedající požádal předsedkyni Etické komise, aby zdůvodnila, proč by se Senát 

VŠE měl zabývat materiálem, který paní předsedkyni zaslala předsedovi Senátu 

VŠE. Předsedající upozornil, že neočekává jednání o podstatě problému na 

současném zasedání Senátu VŠE, to případně očekává na některém z dalších 

zasedání, kde bude pozván k vyjádření svého stanoviska i proděkan Ševčík. 

V následné diskuzi vystoupili senátoři Vondráček, Reml a Marek. Materiál předloží 

předseda Senátu VŠE na některé další zasedání (pravděpodobně v listopadu).  

 2. Rektor dodatečně přivítal všechny zúčastněné v novém akademickém roce a stručně 

zmínil situaci o budoucím rozpočtu a o v současnosti projednávané novele Zákona o 

vysokých školách.  

 3. Senátor Zouhar upozornil na oslavy 30 let Fakulty managementu VŠE.  

 4. Senátor Vondráček otevřel téma podoby zápisu ze zasedání Senátu VŠE. Předsedající 

upozornil, že jsou nově zveřejňovány i záznamy o tom, jak který senátor hlasoval. 

V diskuzi vystoupili senátoři Vondráček, Zouhar, Borovička, Potančok a ředitel Nidl. 

Předsedající požádá Centrum informatiky o přípravu zvukového záznamu ze 

zasedání Senátu a jeho textového přepisu. Senátor Vondráček navrhl tři usnesení a 

požádal o hlasování. K prvnímu usnesení došlo po přestávce k hlasování. Zbývající 

dvě hlasování již nebylo možno provést, neboť Senát VŠE se stal 

neusnášeníschopným.  

  

Hlasování č. 3.7 (o usnesení senátora Vondráčka) 
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Textace:  „Zápis z dnešního zasedání bude obsahovat stručné shrnutí vystoupení senátora 

Vondráčka k podobě zápisu, a to, že zvolený postup ohledně zápisů je rozporný 

se zněním JŘ AS VŠE, včetně ad hoc rozhodování AS, je netransparentní, 

diskriminační, informačně nevyvážený a má dezinformační charakter. Navíc je 

neefektivní a též odlišný od zápisů některých orgánů VŠE.“ 

Začátek: 16:17 

Přítomni: 17 

Pro: 2 

Proti: 13 

Zdrželi se: 1 

Nehlasovali: 1 

Výsledek:  Usnesení nebylo přijato. 

 

  

 

Zapsal: Ing. Jakub Drábek, Ph.D.  

 

 

Schválil: doc. Ing. Tomáš Pavelka, Ph.D. (předseda AS VŠE) 


